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БЕОГРАД - Потпредседник Владе Србије за европске интеграције Божидар Ђелић
изјавио је данас да зајам Европске инвестиционе банке и највећа до сада финансијска
ињекција извозном сектору Србије, представља потврду да се реализација фабрике и
инвестиција "Фијат Србија" одвијају према плану.

  Ђелић је, уочи сутрашњег почетка разговора са ММФ-ом, у изјави РТС-у најавио да ће
Србија наставити одговорно да води њене финансије и да у "предизборној години неће
бити никаквог популизма".   

Ђелић, гувернер Народне банке Дејан Шошкић и министар економије и регионалног
развоја Небојша Ћирић, потписали су у Луксембургу са потпредседником Европске
инвестиционе банке (ЕИБ) Даријом Сканапјеком и генералним директором компаније
"Фијат аутомобили Србија" Ђованијем де Филиписом два уговора вредна укупно 750
милиона евра.

  

Први уговор у вредности од 250 милиона евра односи се на финансирање малих и
средњих предузећа, док се други, у вредности од 500 милиона евра односи на
инвестиције које ће у Србији имати Фијат.

  

Ђелић је најавио да ће 500 милиона евра зајма Европске инвестиционе банке добити
"Фијат Србија", у којој "Фијат" има 70 одсто, а Србија 30 одсто, оценивши да је реч о
финансијској потврди да се реализација те фабрике и та инвестиција одвијају према
плану.

  

Он је објаснио да од тих 500 милиона евра са 200 милиона евра Србија, са 100 милиона
евра "Фијат", а са 200 милиона евра специјализована агенција за извоз из Италије,
гарантују за ту фирму, која ће вратити тај новац, не из буџета Србије, него из продаје
аутомобила.

  

У том смислу то је гаранција да та фирма крене и очекује се да већ у првој години она
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извезе у вредности између 1,3 и 1,5 милијарди евра, рекао је Ђелић, најављући да ће
"одмах бити катапултирана на прву позицију у нашем извозу".

  

Он је изразио очекивање да, уз подршку коју ће добити из групације "Фијат", без икаквих
проблема врати тај зајам и најавио да би до краја године почела пробна производња,
док би се следеће године, у првој години производње производило од 200.000 до
300.000 возила на годишњем нивоу.

  

Ђелић је рекао да је 250 милиона евра намењено скоро искључиво познатим и најјачим
домаћим извозницима и да држава омоугућава успешним предузећима, као што су
"Тигар" у Пироту, ваљаоница бакра и алуминијума у Севојну, "Пионир" или "Симпо" из
Врања, да добију кредите, под условима које имају и њихови конкуренти.

  

Он је најавио да су предвиђени кредити на седам година, са почеком од две године, до
12 година са почеком од четири годиине и каматом која је по тренутним тржишним
условима између четири и пет одсто на годишњем нивоу.

  

Кроз овај кредит и аранжман се превазилази проблем хипотеке, јер се омогућава
банкама да обезбеде те кредите њиховим предузећима, њиховим клијентима, који су
познати извозници, а да за то не траже додатну хипотеку, објаснио је Ђелић.

  

(Танјуг)
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